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Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Plzeňského kraje   

Zápis z 19. zasedání dne 28. 8. 2023  
 
  

 

Prezence 
 

Přítomni předseda: 
Bc. Karel Pressl 
 
členové:  
JUDr. Ondřej Dostál  
doc. MUDr. Milada Emmerová, CSc.  
MUDr. Kamal Farhan 
MUDr. Richard Pikner, Ph.D. 
Mgr. Miloslava Rutová  
MUDr. Stanislava Stupková 
MUDr. Václav Šimánek, Ph.D. 
MUDr. Eva Šrámková 
 
 

Omluveni Ing. Marianna Lang Gajanová  
MUDr. Jiří Šedivý  
 
 
 
 

Hosté Pavel Hais- náměstek hejtmana pro oblast zdravotnictví 
Mgr. Jan Karásek-  vedoucí Odboru zdravotnictví, KÚPK 
doc. PaedDr. Ilona Mauritzová Ph.D.- zastupitelka PK 
Ing. Zdeněk Švanda- předseda představenstva, Rokycanská 
nemocnice 
Jan Látka - předseda Výboru pro kulturu, památkovou péči a 
cestovní ruch, PK 
Mgr. Bc. Kamil František Šefl- předseda Výboru pro legislativu, 
bezpečnost a záchranný systém, PK 
 
 
 

Na vědomí Odbor kancelář ředitele KÚPK – kopie prezenční listiny 
 
 

 

Číslo zasedání 

 

19 

Datum konání  28. 8. 2023 – 15:00 hod. 

Místo konání  Sál Zastupitelstva, KÚPK 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
  
1. Zahájení, úvodní formality 
2. Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání Výboru pro zdravotnictví ZPK 
3. Informace o VZ na poskytování LSP pro období 2024 – 2026 
4. Poskytnutí individuální finanční dotace žadateli městu Sušice  
5. Schválení poskytnutí návratné finanční výpomoci Nemocnici následné péče LDN 

Horažďovice, s.r.o.  
6. Rozšíření pověření společnosti Rokycanská nemocnice, a.s., poskytováním služeb 

obecného hospodářského zájmu a uzavření dodatku ke smlouvě o poskytování 
zdravotních služeb Rokycanskou nemocnicí, a.s., jako služeb obecného 
hospodářského zájmu  

7. Služby obecného hospodářského zájmu 2023 - mimořádné průběžné kalkulace  
8. Závěrečné vyúčtování služeb obecného hospodářského zájmu - rok 2022  
9. Snížení základního kapitálu Rokycanské nemocnice, a. s., za účelem úhrady ztráty 
10. Různé, diskuze, závěr 
 

Zápis z jednání 
 
Číslo Text 

1.  

Zahájení a úvodní formality 

Předseda výboru Bc. Karel Pressl přivítal přítomné členy na 19. jednání Výboru 
pro zdravotnictví ZPK, které bylo svoláno elektronickou pozvánkou dne 14. 8. 
2023 a zahájil zasedání v 15:00. Zasedání proběhlo v Sále Zastupitelstva, budově 
KÚPK. 

Předseda přivítal i přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena. 
 
Je přítomno 8 členů, výbor je usnášeníschopný.  

Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen MUDr. Václav Šimánek, Ph.D., který 
s nominací souhlasil a výbor jej schválil. 
 
Do programu jednání byly přidány následující body pod čísly 9 a 10: 

 Informativní zpráva - o činnosti nemocnic vlastněných Plzeňským krajem 

 Informativní zpráva - petice za zachování gynekologicko-porodnického a 
novorozeneckého oddělení ve Stodské nemocnici, a.s. 

Upravený program jednání byl schválen. 
 

2.  

 
Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání Výboru pro zdravotnictví 

ZPK  

 
Předseda uvedl, že členům byl zápis z 18. zasedání poslán e-mailem a dotázal 
se, zda jsou k němu nějaké připomínky. Zápis byl bez připomínek. 
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3.  

 
Informace o VZ na poskytování LSP pro období 2024 – 2026 
 

Předseda požádal Mgr. Karáska, aby členy seznámil s tímto bodem.. 

 

Mgr. Karásek okomentoval předem zaslaný materiál. 

 

Dotazy k tomuto bodu nebyly. 
Výbor vzal informaci na vědomí. 
 
15:07 přišel MUDr. Pikner, Ph.D.-  přítomno 9 členů 

 

4.  

 

Poskytnutí individuální finanční dotace žadateli městu Sušice  
 
Materiál k tomuto bodu byl členům výboru zaslán předem emailem. 

Předseda požádal Mgr. Karáska, aby členy seznámil s tímto bodem. 

 

Předseda otevřel diskuzi k tomuto bodu: 

MUDr. Pikner, Ph.D. se dotazuje na interní ambulanci, náměstek Hais odpovídá, 
že není 24/7 ale funguje ráno, následně LPS. Jsou zde personální potíže se 
zajištěním chodu. Interna lůžková zavřena, chybí dva L3 doktoři, kteří odešli ze 
Sušické nemocnice, počet pacientů klesl- někteří jezdí do Klatov. Je třeba 
zachovat internu, s jednatelem náměstek řešil, ať doloží rozvahu, dnes se 
ambulance se dvěma sestrami a lékařem jeví jako zisková, není možné ji tedy 
podpořit dotací. 

MUDr. Pikner, Ph.D  upozorňuje, že jestliže analýza dokazuje, že v noci zde 
nejsou výkony, proč bychom vraceli ambulanci 24/7. Náměstek Hais uvádí, že od 
18:00 do rána využívá chirurgickou ambulanci 10-20 pacientů denně, LPS cca 10 
pacientů. Ideální by bylo sjednocení chirurgické ambulance a LPS, aby vše bylo 
zaštítěné jedním lékařem, platit dva týmy je z dnešního pohledu velký 
nadstandard.  

 

Usnesení nebylo přijato- 4 členové pro, 5 se jich zdrželo.  
 
15:13 přišla doc. Mauritzová 
 

5.  

 

Schválení poskytnutí návratné finanční výpomoci Nemocnici 
následné péče LDN Horažďovice, s.r.o.  
 
Materiál k tomuto bodu byl členům výboru zaslán předem emailem. 

Předseda požádal Mgr. Karáska, aby členy seznámil s tímto bodem. 

 

Dotazy: 
MUDr. Pikner, Ph.D se informuje, jaká je zde úroková sazba, když jde o půjčku? 
Mgr. Karásek odpovídá, že není, už se takto půjčovalo jiným z holdingu 
 
Bylo přijato usnesení 55/23.  
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6.  

 

Rozšíření pověření společnosti Rokycanská nemocnice, a.s., 
poskytováním služeb obecného hospodářského zájmu a uzavření 
dodatku ke smlouvě o poskytování zdravotních služeb Rokycanskou 
nemocnicí, a.s., jako služeb obecného hospodářského zájmu  
 

Materiál k tomuto bodu byl členům výboru zaslán předem emailem. 

Předseda požádal Mgr. Karáska, aby členy seznámil s tímto bodem. 

 

Dotazy k tomuto bodu nebyly. 

Bylo přijato usnesení 56/23.  
 

7. a 

 

Služby obecného hospodářského zájmu 2023 - mimořádné průběžné 
kalkulace 

 

Materiál k tomuto bodu byl členům výboru zaslán předem emailem. 

Předseda požádal Mgr. Karáska, aby členy seznámil s tímto bodem. 

 

Dotazy k tomuto bodu nebyly. 

 

Bylo přijato usnesení 57/23.  
 

8.  

 

Závěrečné vyúčtování služeb obecného hospodářského zájmu - rok 
2022  
 
Materiál k tomuto bodu byl členům výboru zaslán předem emailem. 

Předseda požádal Mgr. Karáska, aby členy seznámil s tímto bodem. 

 

Dotazy: 

MUDr. Pikner, Ph.D se dotazuje, zda se SOHZ meziročně zvýšilo o 350%? 
Náměstek Hais uvádí, že jde o zálohy, nečiní plnou částku. 

MUDr. Pikner, Ph.D se dotazuje, zda systém není nastaven na jednotlivé 
položky? Ing. Švanda uvádí, že je to jako celek. Náměstek Hais doplňuje, že dříve 
to bylo koncipované- odděleno od energií, zde byl obrovský skok. 

Doc. Mauritzová se táže, jak je to poměrově rozložené po nemocnicích? Ing. 
Švanda uvádí, že součástí podkladových materiálů, zde jsou přesně stanovené 
částky. Mgr. Karásek uvádí následující částky: 

 

Domažlická nemocnice, a.s. 41 853 000,00 

Klatovská nemocnice, a.s. 59 087 000,00 

Rokycanská nemocnice, a.s. 35 869 000,00 

Stodská nemocnice, a.s. 72 191 000,00 

NNP LDN Horažďovice, s.r.o. 0,00 

NNP Svatá Anna, s.r.o. 0,00 
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Bylo přijato usnesení 58/23.  

 

9.  

 
Informativní zpráva - o činnosti nemocnic vlastněných Plzeňským krajem 
 

Ing. Švanda vystoupil s předem zaslanými prezentacemi. 

 

Předseda vyzval členy a přítomné hosty k diskuzi:  

Pan Látka komentuje SWOT analýzu- 1, v 6 nemocnicích 3 systémy- vhodné 
sjednotit 2, záležitost loajality a vazby na peníze- smutná realita, která by stála za 
to uklidnit. Ing. Švanda odpovídá, že změna nemocničního informačního systému 
je zdlouhavá a neoblíbená. Musíme provést nejprve analýzu, který systém je 
nejvhodnější,  následně je třeba provést změnu ve všech  krajských nemocnicích 
a podpořit ji lidským potenciálem- namotivovat na změnu personál a přinést pro 
ně nějaký benefit. 

Předseda se dotazuje, zda je nějaký termín na nový IT systém. Ing. Švanda 
uvádí, že příští rok na jaře by to rád vypsal za využití dotace. 

Doc. Emmerová děkuje za nový a prospěšný pohled, který zde nezažila. Ještě by 
ráda okomentovala zmíněnou nepřízeň mezi nemocnicemi- spolupráce s FN je 
nutná. Jsme sice dvě zařízení s různými zřizovateli, ale dle zákona a stupně 
medicíny mají stejné závazky. Spolupráce dlouhodobě existuje. Např. za doby 
covidu můžeme vidět funkční spolupráci. Ing. Švanda upozorňuje, že spolupráce 
existuje, jeho záměrem nebylo ji zpochybnit, jen by rád uvedl, že jedním ze 
záměrů je stávající spolupráci prohloubit. Doc. Emmerová by dále ráda 
komentovala digitalizaci ve zdravotnictví. Např. jako soudní znalec vnímá 
zneužívání digitalizaci ze strany lékařů. Dále upozorňuje na chorobopis a nutnost 
vyplňování sestrami. Zde by to chtělo revizi systému. Není možné, aby se jen 
jedna sestra věnovala pacientům a druhá vyplňovala celou službu papíry. Toto 
vnímá jako digitalizaci naruby. Poslední bod je zkušenost z Karlovarského kraje, 
který nabízí stipendia pro lékaře a sestry a následně nemá takové problémy 
s obsazeností nemocnic. 

Ing. Švanda komentuje stipendia- dneska máme náborový, alokační příspěvek, 
trainee program, stipendia. Rád by zdůraznil, že tuto politiku dělají, nejsou pozadu 
za dalšími kraji. V rámci kraje děláme dobře, ale máme problém lovit v ostatních 
krajích a v zahraničí.  

MUDr. Pikner, Ph.D. se dotazuje, co je cílem projednání tohoto materiálu? 

Náměstek Hais uvádí, že jde o seznámení s materiálem. Nepůjde do ZPK, ale 
bude projednáváno na semináři pro zastupitele dne 30. 8. 2023, na který 
nezastupitelé nemají přístup. Rádi by dali možnost i členům výboru se s ním 
seznámit a vést o něm případnou diskuzi. 

MUDr. Pikner, Ph.D. vnímá materiál jako velmi nekonkrétní. S tímto tvrzením 
předseda nesouhlasí. Před rokem a půl nebyl žádný harmonogram, dnes máme 
harmonogram a zodpovědné osoby. MUDr. Pikner, Ph.D. se dotazuje, jakou 
změnu to přineslo? Jaký je smysl tohoto materiálu? Ing. Švanda vnímá vizi jako 
začátek cesty jak dospět ke koncepci. MUDr. Pikner, Ph.D. ho stále vnímá jako 
zajímavou vizi bez obsahu, bude se těšit na nějaké konkrétní výstupy. Bylo by fajn 
začínat nějakou strategii naplňovat a ne jen vymýšlet další nové strategie. Ing. 
Švanda doplňuje, že i on doufá v politickou kontinuitu, jako manažer také nerad 
dělá jen do voleb, ale rád by viděl výsledky. Doc. Emmerová nesouhlasí s MUDr. 
Piknerem, Ph.D., Ing. Švanda vyšel z určité analýzy a následně může něco 
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naplánovat. Plány vnímá jako adekvátní, má pocit, že toto chybělo. Docentka 
oceňuje koncepci, každému předsedovi vždy opakuje, že koncepce je nutná. 
Konečně ji vidí.  

JUDr. Dostál provedl propočty z ppt, ale ocenil by přehled, aby bylo vidět, kam 
mizí peníze. Máme 5,5% populace ČR, ale na naše nemocnice jde výrazně méně 
financí- 0,44% nákladu na zdravotní pojištění v ČR. Ing. Švanda předá tento 
dotaz na kolegu Provalila. 

Doc. Mauritzová chápe, že chybí pediatři, ale zavření porodnice ve Stodě 
nevnímá jako šťastné. Na ZPK byli ubezpečeni, že se žádné oddělení nezavře a 
najednou bylo zavřeno. Výkon Stodské nemocnice byl shodný s Domažlickou. Co 
uděláme proto, abychom nezavřeli další nemocnici/porodnici? Nastavit nějaká 
pravidla a seznámit s nimi lékaře. Předseda oponuje, že nemám-li personál, 
nemohu nic provozovat. Ing. Švanda informuje, že byla snaha jednat, mimořádné 
opatření- i neatestovaným lékařům se platilo 1.000,-/hod, v Klatovech byl 
atestovaný lékař oceněn na 450,-/hod. Začal být problém s pediatry v Klatovech, 
neboť také chtěli lepší ocenění. Toto bylo nutné vyřešit. Srovnalo se to na 650,-/ 
hod napříč všemi nemocnicemi. Ale za tuto částku jsme nesehnali lékaře do 
Stoda. Doc. Mauritzová chápe, že nedokážeme vyrobit lékaře a zvýšit porodnost, 
jako problém vnímá způsob, jakým toto bylo komunikováno zastupitelům, kdy bylo 
slíbeno, že žádné oddělení nebude zavřeno a vzápětí se zavřelo. 

JUDr. Dostál přichází s prosbou o zjištění, kde jsou všichni pediatři. Kolik jich 
působí v této profesi v kraji a kam mizí. Náměstek Hais odpovídá, že tuto 
informaci má- pediatři jsou celorepublikově ve vysokém věku, za poslední 3 roky 
šlo 300 lékařů do důchodu, následující 3 roky se stane to samé. PK vychází 
republikové nejlíp. Situace bude horší a je palčivá a v primární péči bude problém. 

 

Proběhla rozsáhlá diskuze na téma výkonosti nemocnic, porodnic, atd. 

 

Výbor vzal informaci na vědomí. 

 

16:40 odchází MUDr. Farhan, MUDr. Šimánek, PhD., MUDr. Šrámková- přítomno 
6 členů 

 

10.  

 
Informativní zpráva - petice za zachování gynekologicko-porodnického a 
novorozeneckého oddělení ve Stodské nemocnici, a.s. 
 
Materiál k tomuto bodu byl členům výboru zaslán předem emailem. 

Předseda požádal Mgr. Jana Karáska, aby členy seznámil s tímto bodem. 

 
Výbor vzal informaci na vědomí. 
 
17:02 odchází doc. Mauritzová 
 

11.  

 

Snížení základního kapitálu Rokycanské nemocnice, a. s., za účelem 
úhrady ztráty 
 

Materiál k tomuto bodu byl členům výboru zaslán předem emailem. 

Předseda požádal Ing. Švandu, aby členy seznámil s tímto bodem. Zdůraznil, že 
jde o účetní operaci, která kdyby se neprovedla, nastal by problém s žádostmi 
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a čerpáním finančních prostředků. Nejedná se o změny hospodaření, výsledků. 

 

Dotazy: 

MUDr. Pikner, Ph.D. se dotazuje, zda jde o všechny ztráty? Uvádí zkušenosti 
z minulosti z Klatov. 

Mgr. Karásek uvádí, že jde o variantu, kdy není třeba doplňovat peníze. 
Snižujeme o nejvyšší možnou částku, je to z důvodu vytvoření rezervy abychom 
se za pár let nedostali do stejné situace. 

 

Bylo přijato usnesení 59/23. 
 

12.  

Různé, diskuze, závěr 

Příští setkání proběhne v pondělí 18. 9. 2023 jako výjezdní (dnešní zasedání bylo 
mimořádné kvůli ZPK). 

Předseda všem poděkoval a ukončil jednání v 17:20. 

 
Zápis byl vyhotoven dne 28. 8. 2023 – počet stran: 7 počet příloh: 2 
 
 
 
  Šárka Batková, M.Ec.            MUDr. Václav Šimánek, Ph.D.                  Bc. Karel Pressl 
 
 

 
 
.......................................................................................................................................... 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu   předseda výboru  



 
 

 

1 

 

Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Plzeňského kraje   

Usnesení z 19. zasedání dne 28. 8. 2023  
 
 

 

Číslo Text Stav 
 
55/23 

 

Výbor pro zdravotnictví ZPK bere na vědomí žádost 
Nemocnice následné péče LDN Horažďovice, s.r.o 
o poskytnutí návratné finanční výpomoci na předfinancování 
výdajů souvisejících s realizací projektu v rámci 32. výzvy 
Integrovaného regionálního operačního programu a souhlasí 
s: 

1. poskytnutím návratné finanční výpomoci Nemocnici 
následné péče LDN Horažďovice, s.r.o na 
předfinancování výdajů souvisejících s realizací 
projektu „Horažďovická nemocnice - podpora rozvoje a 
dostupnosti následné péče“ do celkové maximální výše 
45.793.331 Kč a se lhůtou pro vrácení takto 
poskytnutých finančních prostředků do 31. 5. 2027 

2. uzavřením smlouvy o poskytnutí výše uvedené 
návratné finanční výpomoci 

 
 a doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit 
poskytnutí návratné finanční výpomoci a uzavření smlouvy. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
9 
0 
0 
0 
 

 
56/23 

 
Výbor pro zdravotnictví ZPK bere na vědomí žádost o 
rozšíření zdravotních služeb v rámci služeb obecného 
hospodářského zájmu zaslanou společností Rokycanská 
nemocnice, a.s. a souhlasí s: 

1. s pověřením společnosti Rokycanská nemocnice, a.s. 
poskytováním zdravotní služby poskytované v rámci 
oddělení neurologické péče jako služby obecného 
hospodářského zájmu 

2. s uzavřením dodatku č. 1 ke smlouvě o poskytování 
zdravotních služeb Rokycanskou nemocnicí, a.s., jako 
služeb obecného hospodářského zájmu  

 
 a doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit 
pověření společnosti Rokycanská nemocnice, a.s., 
poskytováním zdravotních služeb jako služeb obecného 
hospodářského. 
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Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
 

9 
0 
0 
0 
 

 
57/23 

 

Výbor pro zdravotnictví ZPK bere na vědomí mimořádné 
průběžné kalkulace SOHZ 2023 a doporučuje je Zastupitelstvu 
Plzeňského kraje schválit. 

 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
 

 
 
 
 
 
 
8 
0 
1 
0 
 

 
58/23 

 

Výbor pro zdravotnictví ZPK bere na vědomí Závěrečné 
vyúčtování SOHZ za rok 2022 a doporučuje ho Zastupitelstvu 
Plzeňského kraje schválit. 

 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
 

 
 
 
 
 
 
8 
0 
1 
0 
 

 
59/23 

 
Výbor pro zdravotnictví ZPK bere na vědomí „Žádost o 
schválení účetního snížení základního kapitálu za účelem 
snížení neuhrazených ztrát minulých let Rokycanské 
nemocnice, a.s.“, a souhlasí se snížením základního kapitálu 
společnosti Rokycanská nemocnice, a.s., za účelem úhrady 
ztráty z dosavadní výše 112 670 000 Kč o částku 78 192 980 
Kč na 34 477 020 Kč a doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského 
kraje schválit v souladu s § 35 odst. 2 písm. j) zákona 
č. 129/2000 Sb., o krajích, ve znění pozdějších předpisů, 
snížení základního kapitálu společnosti Rokycanská 
nemocnice, a.s. 
 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
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